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ПАССИОНАРНОСТЬ И ПРАВОСЛАВИЕ:  

О ПУТЯХ СОХРАНЕНИЯ РОССИЙСКОЙ ЦИВИЛИЗАЦИИ  

В УСЛОВИЯХ ГЛОБАЛИЗАЦИИ 

 

М.Е. Дымченко  

 

Решаются проблемы поиска путей выхода из глубочайшего социокультурного кризиса, в котором 

находится современное российское общество. Именно снижение уровня пассионарности представляется в 

качестве важнейшей угрозы русскому национальному культурному коду, что прочитывается как на уровне 

социально-экономических трансформаций, так и в глубинных ментальных слоях коллективного опыта 

современности 

Ключевые слова: пассионарность, этногенез, социальные институты, российский суперэтнос, 

глобализация, российская цивилизация.  

 

 

M.E. Dymchenko 

Passionism and Orthodox: 

on the ways of conservation of Russian civilization in terms of globalization 

 
It has been solved the problem of finding a way out of the deepest socio-cultural crisis in which the modern 

Russian society is. Reduction of enthusiasm appears as a major threat to Russian national cultural code that is read 

at the level of socio-economic transformation, and in the deep layers of mental collective experience of modernity. 

Key terms: passionism, ethnogenesis, social institutions, the Russian super-ethnos, globalization, Russian 

civilization.  
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